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[Eva Kjer Hansen] 

under udvalgsarbejdet se nærmere på direkti- 
vet og selve ordlyden, men vi støtter fuldt ud 
ophævelsen af monopolstillingen. 

Lilli Gyldenkilde (SF): 
Også SF kan naturligvis støtte, at monopolet 

ophæves, og vi vil naturligvis også se nærmere 
på teksten i direktivet under udvalgsarbejdet, 
men med den viden, vi har om det nu, kan vi 
støtte lovforslaget. 

Tom Behnke (FP): 
Da man i modsætning til det forrige lovfor- 

slag her er inde på, at man ophæver et mono- 
pol, og da Fremskridtspartiet er imod mono- 
poler, støtter vi forslaget hundrede procent. 

Dorit Myltoft (RV): 
Det Radikale Venstre støtter dette lovfor- 

slag, og jeg skal også meddele, at Centrum- 
Demokraterne støtter lovforslaget. 

Socialministeren (Karen Jespersen): 
Jeg vil gerne takke for den meget brede til- 

slutning til lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Soci- 

aludvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af lovforslag nr. L 97: 
Forslag til lov om ændring af lov om ændring 

af  lov om social bistand. (Ophævelse af  revi- 
sionsbestemmelsen til § 48 a). 

Af socialministeren (Karen Jespersen). 
(Fremsat 24/11 93). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jan Petersen (S): 
Socialdemokratiet kan støtte, at revisionsbe- 

stemmelsen vedrørende økonomisk godtgørel- 
se til forældre i forbindelse med børns sygdom 
ophæves. Vi finder, at denne godtgørelse er et 
gode for forældre, hvis børn er alvorligt syge, 
og hvor en tilfredsstillende kontakt med og 
omsorg for barnet indebærer, at man helt eller 
delvis må opgive sit arbejde. 

Forud for forslaget om, at revisionsbestem- 
melsen ophæves, er lovens virkning undersøgt. 
Målgruppen er heldigvis ikke ret stor, og inden 
for den lille målgruppe, forældre med børn, 
der er indlagt i mere end 25 dage, anvender to 
tredjedele ordningen. Det finder vi er godt. 
Der er udbredt tilfredshed med muligheden, 
selv om der selvfølgelig ifølge undersøgelsen 
kan påvises eksempler på, at sygedagpengeni- 
veauet giver enkelte familier en indtægtsned- 
gang. Men alligevel ser det ud til, at ordningen 
nu stabiliserer sig, og derfor er der efter 31/2 års 
virke god grund til at fjerne revisionsbestem- 
melsen. 

Så vi giver vores tilslutning til lovforslaget. 

Pia Christmas-Møller (KF): 
Ja, for en gangs skyld er vi jo helt enige med 

Socialdemokratiet i op til flere sager. Det er jo 
godt nok. 

Vi er meget glade for, at revisionsbestem- 
melsen nu ophæves på dette område. Vi synes, 
det var en rigtig god idé, der blev gennemført 
under den borgerlige regering, nemlig at give 
forældre med alvorligt syge børn under 14 år 
ret til økonomisk godtgørelse, hvis de i forbin- 
delse med barnets sygdom opgiver arbejdet. 
Det har været en ordning, der nu har fungeret 
meget tilfredsstillende i 3Vi år, og vi er glade 
for at kunne gøre den fuldstændig permanent. 

Eva Kjer Hansen (V): 
I Venstre støtter vi fuldt ud dette lovforslag. 

Vi synes, det er positivt, at ordningen med, at 
forældre kan få en godtgørelse, når de passer 
deres syge børn, nu bliver gjort permanent. 

Ordningen har jo vist sig at være meget posi- 
tiv; der er mange, der har benyttet den, og vi 
synes i Venstre, at det er meget vigtigt, at vi 
støtter de pårørende, når de gør en stor indsats 
i form af pleje og omsorg for de nærmeste. 
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[Eva Kjer Hansen] 
Så vi tilslutter os lovforslaget. 

Hanne Thanning Jacobsen (SF): 
Også i Socialistisk Folkeparti finder vi, det 

er godt, at vi nu kan få gjort dehne ordning, 
som har eksisteret 3V2 år, permanent. Men un- 
der udvalgsarbejdet vil vi tale med de andre 
partier og ministeren om, at udgifterne har væ- 
ret lavere på grund af mindre udnyttelse, end 
man faktisk regnede med, da man kørte forsø- 
get, og derfor vil vi godt spørge, om det ikke 
ville være passende at forhøje aldersgrænsen 
til 18 år, hvor forsørgelsespligten ophører. 
Apropos den diskussion, vi havde tidligere i 
dag, mener vi f.eks., at hvis en ung knallertfø- 
rer på 15-16 år kommer ind under kategorien 
alvorligt syg, kan hans eller hendes forældre 
bestemt også have brug for denne ordning, så 
det vil jeg altså vende tilbage til i udvalgsarbej- 
det. 

Men vi er selvfølgelig generelt positive over 
for at gøre ordningen permanent. 

Tom Behnke (FP): 
Med henvisning til, hvad fru Eva Kjer Han- 

sen sagde, og med henvisning til, at dette for- 
slag er en fordel for både børnene, forældrene 
og landets økonomi, er der ingen tvivl om, at vi 
støtter forslaget. Lad os se nogle flere af den 
slags forslag! 

Dorit Myltoft (RV): 
Det er glædeligt at kunne konstatere, at be- 

stemmelsen om, at forældre til alvorligt syge 
børn har ret til økonomisk godtgørelse, har vist 
sig at være en tilfredsstillende ordning for dis- 
se familier, som på alle måder er i en ulykkelig 
situation. 

Det Radikale Venstre kan fuldt ud støtte, at 
reglerne om godtgørelsen gøres til en perma- 
nent ordning. Vi vil medvirke til en hurtig ud- 
valgsbehandling, og jeg skal også meddele, at 
Centrum-Demokraterne støtter dette lovfor- 
slag. 

Socialministeren (Karen Jespersen): 
Også her kan jeg takke for den meget brede 

tilslutning, og jeg kan selvfølgelig love fru 
Hanne Thanning Jacobsen, at jeg vil se nær- 
mere på de spørgsmål, hun nævnte, under ud- 
valgsbehandlingen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 
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Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Soci- 

aludvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Første behandling af lovforslag nr. L 98: 
Forslag til lov om ændring af  lov om Den So- 

ciale Ankestyrelse. (Delegation af  kompetence 
m.v.). , 

Af socialministeren (Karen Jespersen). 
(Fremsat 24/11 93). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Taanquist (S): 
Lovforslaget går ud på at udvide Ankesty- 

relsens delegationsbeføjelser til også at omfat- 
te sager vedrørende børn og unge, og vi kan 
tilslutte os forslaget. 

Pia Christmas-Møller (KF): 
Også dette forslag kan vi tilslutte os fra kon- 

servativ. side. 

Eva Kjer Hansen (V): 
I Venstre tilslutter vi os fuldt ud dette lovfor- 

slag, og vi synes, det er et godt forslag. 

Lilli Gyldenkilde (SF): 
Også i SF kan vi støtte lovforslaget. Vi anser 

det som en videreførelse af, hvad der skete sid- 
ste år, da vi også udvidede kompetencen, så 
den enkelte kan følge en sag til dørs, og det 
synes vi er en god ting. Så derfor støtter vi for- 
slaget. 

Tom Behnke (FP) : 


